



Еженедельник новостей МДС

События за 22 – 25 апреля 2016 года

25 апреля

Заседание РГ по проекту Стратегии развития строительной отрасли

Рабочая группа по доработке проекта Стратегии развития строительной отрасли обсудила возможные механизмы источников финансирования для реализации стратегии. Предложено концептуально вписать в стратегию, что требуются средства за счет республиканского бюджета и средств партнеров по развитию в зависимости от конкретного проекта.

Прием по случаю завершения миссии Рие Хираока

Представители МДС посетили прием по случаю завершения миссии главы представительства АБР в Кыргызстане Рие Хираока. МДС выразил признательность госпоже Рие Хираока за активное сотрудничество с бизнес-ассоциацией.

26 апреля

Мониторинг реализации антикоррупционных реформ правительства

Заместитель исполнительного директора МДС Аскар Садыков принял участие в семинаре «Мониторинг реализации антикоррупционных реформ Правительства КР. Стамбульский план действий по борьбе с коррупцией». Обсуждены рекомендации по результатам мониторинга реформ гражданским обществом и опыт применения Стамбульского плана.

Встреча в ТПП

Представители МДС приняли участие во встрече, организованной Торгово-Промышленной Палатой КР. Руководители ведущих бизнес-ассоциаций обсудили, как можно расширить организации путем вовлечения новых членов организаций. Предприниматели, особенно в регионах, зачастую не знают о преимуществах членства в бизнес-ассоциации, поэтому важно активнее информировать их. 10 мая пройдет первый форум бизнес-ассоциаций Кыргызстана.

Более детальная информация [здесь](#)

IBC Weekly News

Events of April 22 – 25, 2016

April 25

WG meeting on drafting Construction Sector Development Strategy

A Working Group to finalize the draft Construction Sector Development Strategy discussed possible funding sources for implementation of the Strategy. The meeting decided to add to the draft strategy that funds from the national budget are required as well as funds from development partners, depending on the specific project.

Farewell Reception of Ms. Rie Hiraoka

IBC representatives attended the Farewell Reception of Ms. Rie Hiraoka, Head the ADB Mission in Kyrgyzstan. IBC expresses its appreciation to Ms. Rie Hiraoka for her active cooperation with the business association.

April 26

Monitoring the anti-corruption government reform

IBC Deputy Executive Director Askar Sadykov took part in a seminar on the theme: "Monitoring of the implementation of anti-corruption reforms of the Kyrgyz Government. The Istanbul Anti-corruption Action Plan." The meeting discussed recommendations developed on the results of the monitoring of anti-corruption government reform by civil society and experience of the Istanbul Plan.

Meeting at CCI

IBC representatives participated in a meeting organized by the Chamber of Commerce and Industry of the KR. Heads of leading business associations discussed how to expand the organizations by attracting new entrepreneurs. Business people, especially in rural areas, are often unaware of the benefits of membership in business associations, therefore, it is important to raise their awareness. The first forum of Kyrgyzstan's business associations will be held on May 10.

More details [here](#)

<p>27 апреля</p> <p>Заседание НАБА</p> <p>Участники встречи в НАБА, включая представителей МДС, обсудили проблемы таможенного регулирования и законопроект по иностранным агентам. Во встрече принял участие представитель Российско-кыргызского фонда развития, который презентовал новые услуги фонда по кредитованию малого и среднего бизнеса.</p>	<p>April 27</p> <p>NABA meeting</p> <p>NABA meeting participants including IBC representatives discussed customs regulation and the bill on foreign agents. The meeting was also attended by a representative of the Russian-Kyrgyz Development Fund who presented the Fund's new lending services to small and medium-sized businesses.</p>
<p>28 апреля</p> <p>Внесены предложения по правилам регистрации проверок</p> <p>Рабочая группа обсудила разработку Временных правил регистрации проверок, проводимых правоохранительными и фискальными органами в отношении субъектов предпринимательства и органов местного самоуправления. Участники встречи рассмотрели разработанный проект и внесли свои предложения, которые решено направить в секретариат РГ.</p> <p>Стратегию развития строительной отрасли обсудят в Инвестсовете</p> <p>В Секретариате Совета по развитию бизнеса и инвестициям при Правительстве КР обсудили проект Стратегии развития строительной отрасли. Представители МДС участвовали во встрече, на которой было решено вынести этот вопрос в повестку ближайшего заседания Инвестсовета, запланированного на конец мая.</p> <p>Заседание строительного комитета МДС</p> <p>Комитет МДС по строительству и недвижимости принял решения по проблемам операторов связи при установке малых объектов связи. Кроме того, рассмотрены требования законодательства по получению архитектурно-планировочных условий (АПУ) и технических условий (ТУ) для объектов, находящихся вне населенных пунктов и на территории одного предприятия.</p>	<p>April 28</p> <p>Proposals on rules of check registration developed</p> <p>The Working Group discussed development of Provisional Rules of check registration carried out by law enforcement and fiscal authorities in relation to businesses and local authorities. The meeting participants discussed the draft document and made suggestions. It was decided to send the drafted proposals to the of the WG secretariat.</p> <p>Investment Council to discuss Construction Sector Development Strategy</p> <p>The Secretariat of the Business Development and Investment Council under the Government of the Kyrgyz Republic discussed the draft Construction Sector Development Strategy of Kyrgyzstan. IBC representatives participated in the meeting that decided to put this item on the agenda of the next Investment Council meeting scheduled for the end of May.</p> <p>IBC Construction Committee meeting</p> <p>The IBC Committee on Construction and Real Estate discussed problems of communication operators related to installation of small communication facilities and made a decision to solve them. In addition, the committee considered legal requirements for obtaining architectural planning specifications and technical specifications for construction of facilities that are outside the settlements and in the territory of a single enterprise.</p>
<p>29 апреля</p> <p>Встреча с экспертами миссии МВФ</p> <p>Исполнительный директор МДС Темирбек Ажыкулов, вместе с руководителями других бизнес-ассоциаций и неправительственных организаций, принял участие во встрече с экспертами миссии Международного валютного фонда (МВФ). Во встрече участвовал Яхья Саид, Постоянный Представитель МВФ в</p>	<p>April 29</p> <p>Meeting with IMF mission experts</p> <p>IBC Executive Director Temirbek Azhykulov, along with other heads of business associations and non-governmental organizations participated in a meeting with the experts of the International Monetary Fund (IMF). The meeting was attended by Yahia Said, IMF Resident Representative in Bishkek. The mission of</p>

<p>Кыргызстане. Миссия Департамента стран Ближнего Востока и Центральной Азии МВФ во главе с Эдвардом Джемэйэлем находится в Бишкеке с 21 апреля по 4 мая. Целью миссии является проведение второго обзора программы в рамках договоренности по Расширенному кредитному механизму (ЕКФ).</p> <p>МДС и «Ансар Аккаунтантс» провели бизнес-ланч</p> <p>МДС совместно с аудиторской компанией "Ансар Аккаунтантс" провели бизнес-ланч на тему "Анализ эффективности организации". Занимаясь аудитом организаций продолжительное время, компания "Ансар Аккаунтантс" накопила значительный опыт в подходе к оценке эффективности, которым поделилась с руководителями и собственниками предприятий Кыргызстана. На встрече обсуждены такие вопросы, как управленческий и финансовый учет, основные функции в организации и KPIs (ключевые показатели эффективности).</p>	<p>the Middle East and Central Asia Department will be in Bishkek until May 4, 2016. The mission aims to conduct the second review of the program under the agreement on the Extended Credit Facility (ECF).</p> <p>IBC and Ansar Accountants have a business lunch</p> <p>IBC together with the Ansar Accountants auditing firm held a business lunch on organizational efficiency analysis. Ansar Accountants has been engaged in auditing of organizations for quite a long time and has accumulated substantial experience in efficiency analysis. The company shared its experience with the managers and owners of organizations in Kyrgyzstan. The participants considered such issues as managerial and financial accounting, core functions in an organization, and KPIs (Key Performance Indicators).</p>
<p>Встречи с членами МДС</p> <p>Юрист МДС Улукбек Турдубеков, менеджер МДС по корпоративным связям Минара Иманбекова, заместитель генерального менеджера по маркетингу /член правления ЗАО «Демир Кыргыз Интернэшнл Банк» Айгуль Телеушева и директор розничного маркетинга и карточного бизнеса Гульнура Базарбаева обсудили ситуацию в банковском секторе в связи с политикой правительства по де-долларизации.</p>	<p>Meetings with IBC members</p> <p>IBC Lawyer Ulukbek Turdubekov, IBC Manager for Corporate Affairs Minara Imanbekova, Deputy General Marketing Manager / Board Member of the Demir Kyrgyz International Bank JSC Aigul Teleusheva and Director of Retail Marketing and Business Cards Gulnura Bazarbaeva discussed the current situation in the banking sector related to the de-dollarization policy of the Kyrgyz Government.</p>
<p>Новости членов МДС</p> <p>Jannat Hotels & Resorts открывает свадебную аллею</p> <p>Сеть отелей Jannat Hotels & Resorts объявляет об официальном открытии первой свадебной аллеи на берегу реки, которое состоится 6 мая. Все желающие приглашаются на мероприятие, предполагающее приветственные напитки, фуршет, шоу-программу, а также розыгрыш ценных призов. Подробнее по ссылке</p> <p>Эко-эстафета от Elite House</p> <p>Эко-эстафета #GreenBishkekChallenge от строительной компании «Elite House» набирает масштабы! Основным посылом акции является озеленение города путем посадки саженцев и передачи эко-эстафеты остальным участникам. Подробнее здесь</p>	<p>News from IBC members</p> <p>Jannat Hotels & Resorts opens a Wedding Alley</p> <p>Jannat Hotels & Resorts announces an official opening of the first Wedding Alley on a river bank. On May 6, all interested persons are invited to the event with welcome drink, buffet, show program, and raffle prizes.</p> <p>More details here</p> <p>Eco Relay from Elite House</p> <p>Eco Relay #GreenBishkekChallenge of the Elite House construction company is gaining scale. The main feature and promise of the action is greening the city by planting seedlings and transfer of the eco-relay to other participants. More details here</p>
<p><i>С уважением,</i></p> <p><i>Темирбек Ажыкулов,</i></p>	<p><i>Best regards,</i></p> <p><i>Temirbek Azhykulov,</i></p>

*исполнительный директор
Международный Деловой Совет*

*Кыргызская Республика, 720011
Бишкек, ул. Абдрахманова, 191
Хаятт Ридженси Бишкек, каб. 113
Тел: + 996 312 623801
Факс: + 996 312 623394
office@ibc.kg
www.ibc.kg*

*Executive Director
International Business Council*

*Office 113, Hyatt Regency Bishkek
191, Abdrakhmanov Str., Bishkek
Kyrgyz Republic, 720011
Tel: + 996 312 623801
Fax: + 996 312 623394
office@ibc.kg
www.ibc.kg*